

## Latest in Banking

March 2016 – This issue includes highlights on:

### Major industry developments

- [Evolving Banking Regulation Part Five – Conduct and Culture](#)
- [Cambridge University UK Alternative Finance Industry Report](#)

### FinTech – What's new?

- [Robo advising – Hype or opportunity?](#)
- [Perspectives – FinTech and innovation article](#)
- [Perspectives – Biometrics article](#)
- [The Pulse of Fintech](#)

### Trending topics

- [Internal Audit – Top 10 key risks for 2016](#)
- [New Leases Standard – Webcast Replay](#)
- [Cyber Watch Report – Top 5 Risks](#)

### Major industry developments



#### [Evolving Banking Regulation Part Five – Conduct and Culture](#)

In this latest edition we focus on the commercial and regulatory pressures affecting banks in the conduct and culture space.



#### [Cambridge University UK Alternative Finance Industry Report](#)

If 2015 was the year of pushing boundaries, then 2016 will be the year that 'alternative finance' becomes mainstream. This joint report published by the Cambridge Centre for Alternative Finance at the University of Cambridge and Nesta, in association with KPMG and with the support of CME Group Foundation, surveyed 94

[Français](#)

**Important Links**

**Web Resources**

[Banking and Finance](#)

[Audit](#)

[Tax](#)

[Advisory](#)

[Enterprise](#)

**Other Financial Services Newsletters**

[Insurance](#)

crowdfunding and P2P lending platforms to track the size and development of this new and exciting channel of finance.

## FinTech – What's new?



### [Robo advising: Hype or opportunity?](#)

Everyone is buzzing about “robo advisors,” automated, digital wealth management solutions that have proven attractive to both high-net-worth clients and mass market customers. While there has been a lot of activity and press, it’s not too late for banks to enter the digital wealth management space. To get a sense of the market opportunity, KPMG surveyed 1,500 bank clients about their awareness of and interest in digital wealth management.



### [Perspectives – FinTech and innovation article](#)

Should banks nurture internal innovation or invest in FinTech? Bank CEOs turn to FinTech companies to introduce next generation products and compete for millennial customers.



### [Perspectives – Biometrics article](#)

This article, *Biometrics make life easier and safer for customers* – A South African case study, looks at how banking is essentially about trust; and one way to build trust with customers is through innovation like biometric verification.



### [The Pulse of Fintech](#)

'The Pulse of Fintech' is a quarterly report created by KPMG Enterprise and KPMG Fintech along with CB Insights (the 'go to' name for insights related to venture capital investment). The series analyzes the latest global trends in venture capital investment data on the fintech sector and was created as the sister report to the [Venture Pulse Report](#).

## Trending topics



### [Internal Audit – Top 10 key risks for 2016](#)

This article highlights what should be top of mind for chief auditors and their teams during the upcoming year. It is based on conversations with chief audit executives at banks and capital markets firms and internal audit executives at our share forums, as well as insights from KPMG partners and professionals who work in the industry.



### [New leases standard – Webcast replay](#)

On Wednesday, March 9, 2016, KPMG LLP hosted a 60-minute webcast on IFRS 16 Leases, providing insight on the key changes and how it might impact Canadian companies, including how key reporting metrics may differ under IFRS and US standards. If you were unable to join us for our live session or if you would like to listen to it again, an archived version is now available.



### [Cyber Watch Report – Top 5 Risks](#)

The cyber threat landscape is highly irregular and ever-changing. Canadian businesses and public organizations realize their crown jewels essential assets are targets for threat actors ranging from individual hackers to criminal groups and state-sponsored players.

I hope that you find this information useful. Please contact your KPMG adviser if you have any questions relating to the content.

Regards,

**Mark Smith**  
National Industry Leader, Financial Services



[kpmg.ca](http://kpmg.ca)



[Contact Us](#) | [Manage my Subscriptions](#) | [Unsubscribe](#) | [KPMG in Canada Privacy Policy](#) | [KPMG On-Line Privacy Policy](#) | [Legal](#)

This email was sent to you by [KPMG](#). To sign up to receive other communications from us (we have some informative publications that may be of interest to you), or to stop receiving electronic messages sent by KPMG, visit the [KPMG Online Subscription Centre](#).

At KPMG we are passionate about earning your trust and building a long-term relationship through service excellence. This extends to our communications with you.

Our lawyers have recommended that we provide certain disclaimer language with our messages. Rather than including them here, we're drawing your attention to the following links where the full legal wording appears.

[Disclaimer concerning confidential and privileged information/unintended recipient](#)  
[Disclaimer concerning tax advice](#)

© 2016 KPMG LLP, a Canadian limited liability partnership and a member firm of the KPMG network of independent member firms affiliated with KPMG International Cooperative ("KPMG International"), a Swiss entity. All rights reserved. The KPMG name and logo are registered trademarks or trademarks of KPMG International.



Bulletin

# Actualité de la banque

[Au sommaire du bulletin de mars 2016 :](#)

## Changements majeurs dans le secteur bancaire

- [Rapport \*Evolving Banking Regulation Part Five – Conduct and Culture\*](#)
- [Rapport de l'Université de Cambridge sur le financement non traditionnel au Royaume-Uni](#)

## Quoi de neuf en fintech?

- [Robot-conseil – simple mode ou occasion réelle?](#)
- [Perspectives – Fintech et innovation](#)
- [Perspectives – Article sur la biométrie](#)
- [Rapport \*The Pulse of Fintech\*](#)

## Sujets tendance

- [Publication \*Internal Audit – Top 10 key risks for 2016\*](#)
- [Nouvelle norme sur les contrats de location – Webémission en rediffusion](#)
- [Rapport de cyberveille – les cinq grandes tendances](#)

[Changements majeurs dans le secteur bancaire](#)

[English](#)

[Liens importants](#)

[Ressources Web](#)

[Établissements bancaires et financiers](#)

[Audit](#)

[Fiscalité](#)

[Services-conseils](#)

[Entreprise](#)

[Autres bulletins sur les services financiers](#)

[Assurance](#)



### [Rapport Evolving Banking Regulation Part Five – Conduct and Culture](#)

Dans cette toute dernière édition, nous nous penchons sur les contraintes réglementaires et commerciales touchant les banques sur le plan du comportement et de la culture.



### [Rapport de l'Université de Cambridge sur le financement non traditionnel au Royaume-Uni](#)

Si 2015 a été l'année de l'exploration, 2016 sera l'année de la « consécration » pour le financement non traditionnel. Le rapport publié conjointement par le Cambridge Centre for Alternative Finance de l'Université de Cambridge et Nesta, en collaboration avec KPMG et avec le soutien de la CME Group Foundation, analyse 94 plateformes de financement participatif et de prêt entre particuliers (P2P) en vue de déterminer le volume et l'évolution de ce nouveau canal de financement.

## Quoi de neuf en fintech?



### [Robot-conseil – simple mode ou occasion réelle?](#)

Investisseurs fortunés, petits épargnants... tous n'en ont que pour les « robots-conseillers », ces solutions de gestion automatisée du patrimoine. Le concept génère déjà beaucoup d'activité dans le marché et d'intérêt dans la presse, mais il n'est pas trop tard pour les banques qui souhaitent se lancer dans ce créneau. Pour avoir une idée du marché, KPMG a sondé 1 500 clients bancaires sur leur connaissance de la gestion de patrimoine automatisée et sur leur intérêt à cet égard.



### [Perspectives – Fintech et innovation](#)

Encourager l'innovation à l'interne ou investir dans les fintech? Des banques se tournent vers les fintech pour offrir des produits de nouvelle génération et attirer la clientèle de la génération Y.



### [Perspectives – Biometrics article](#)

L'article *Biometrics make life easier and safer for customers* – A South African case study se penche sur le concept de confiance, au cœur même de toute opération bancaire, et explique comment des innovations comme la vérification biométrique peuvent renforcer la confiance du client.



### [Rapport The Pulse of Fintech](#)

*The Pulse of Fintech* est un rapport trimestriel créé par KPMG Entreprise et KPMG Fintech en collaboration avec CB Insights (la « référence » dans le domaine de l'investissement en capital-risque). Cette publication analyse les toutes dernières tendances mondiales en matière de capital-risque dans le secteur de la fintech. Elle constitue un complément au rapport [Venture Pulse](#).

## Sujets tendance dans les secteurs associés



### [Publication Internal Audit – Top 10 key risks for 2016](#)

Cet article présente les enjeux qui devraient être prioritaires pour les auditeurs en chef et leurs équipes en 2016. Il s'appuie sur des entretiens avec des dirigeants responsables de l'audit au sein de banques et de sociétés des marchés financiers, sur des échanges avec des responsables de l'audit interne lors de nos forums de discussion, et sur le point de vue d'associés et de professionnels de KPMG travaillant dans le secteur.



### [Nouvelle norme sur les contrats de location – Webémission en rediffusion](#)

Le 9 mars dernier, KPMG présentait une webémission de 60 minutes sur l'IFRS 16, Contrats de location. On y analysait les principaux changements qui en découleront et les éventuelles répercussions sur les sociétés canadiennes, notamment en ce qui a trait aux différences possibles entre les mesures de présentation clés en vertu des IFRS et des normes américaines. Si vous n'avez pu y

participer ou que vous souhaitez la réentendre, vous pouvez maintenant consulter la version archivée.



### [Rapport de cyberveille – les cinq grandes tendances](#)

Le monde de la cybermenace est singulièrement agité et imprévisible. Les entreprises et les organismes publics canadiens prennent conscience que certaines de leurs données représentent une mine d'or convoitée par les pirates informatiques – individus, groupes criminels et acteurs commandités par l'État.

J'espère que ce bulletin vous sera utile. Veuillez communiquer avec votre conseiller chez KPMG si vous avez des questions sur son contenu.

Meilleures salutations,

**Mark Smith**

Leader national, Services financiers



[kpmg.ca](http://kpmg.ca)



[Nous contacter](#) | [Gérez vos abonnements aux communications](#) | [Me désabonner](#) | [Énoncé en matière de confidentialité \(Canada\)](#) | [Politique de KPMG en matière de confidentialité en ligne](#) | [Avis de non-responsabilité](#)

Le présent message vous a été envoyé par [KPMG](#). Si vous souhaitez recevoir d'autres communications de KPMG (certaines de nos publications pourraient vous intéresser), ou encore, si vous ne voulez plus recevoir de messages électroniques de KPMG, allez sur le [portail d'abonnement de KPMG](#).

Nous avons à cœur de gagner votre confiance et de développer des relations durables en vous offrant un service exceptionnel. Il en va de même pour nos communications avec vous.

Nos avocats nous ont recommandé d'inclure certains avis de non-responsabilité dans nos messages. Plutôt que de les insérer ici, nous portons à votre attention les liens suivants qui contiennent le texte complet de ces avis.

- [Mise en garde concernant la confidentialité de l'information et le destinataire du courriel](#)
- [Avis de non-responsabilité concernant les conseils fiscaux](#)

© 2016 KPMG s.r.l./s.e.n.c.r.l., société canadienne à responsabilité limitée et cabinet membre du réseau KPMG de cabinets indépendants affiliés à KPMG International Cooperative (« KPMG International »), entité suisse. Tous droits réservés. KPMG, le logo de KPMG et le slogan « simplifier la complexité » sont des marques déposées ou des marques de commerce de KPMG International.